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Zápis ze zasedání Akademického senátu konaného dne 7.6.2023 od 11:00 
v knihovně AVU 

 
Zasedání proběhlo v místnosti knihovny hybridně (MS TEAMS). Ze zasedání byl pořízen 
zvukový záznam. 
 
 
Přítomni:  

 

Členky/členové Akademické komory AS (9): 
Nik Timková – přítomna na části zasedání online 
Tomáš Svoboda 
Tomáš Vaněk 
Jan Kracík 
Dušan Zahoranský 
Tomáš Otoupal 
Theodora Popova 
Tomáš Džadoň 
Tomáš Pospiszyl 
 
 
Členky/členové Studentské komory AS (7): 
Dorota Václavíková 
Hedvika Ocásková 
Filip Brandejský 
Cyril Filcík 
Heřman Hůrka 
Matouš Kašpar 
Jiří Kaňák 
 
Hostky/hosté: 
Rektorka Maria Topolčanská 
Kvestor Evžen Mrázek 
Kancléřka Šárka Krtková 
Prorektorka Jana Bernartová 
Prorektorka Anetta Mona Chisa 
Prorektor Vít Havránek 
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Omluveni: 
 
Za Akademickou komoru AS: 
Adam Pokorný 
 
 
 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro projednání všech bodů programu. Zasedání 
vedla místopředsedkyně senátu Dorota Václavíková. 
Průběh zasedání zapsala tajemnice AS L. Pesrová. 

 
 

Navržený program zasedání:  
 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání 
3. Schválení zápisu ze zasedání 3.5.2023 a mimořádného zasedání 9.5.2023 
4. Podněty senátorek a senátorů 
    - Informace předsedkyně AS z Výjezdního zasedaní FPAS 
    - Studentská komora AS: Pronájem ateliérů v průběhu letních měsíců 
    - T.Vaněk: Informace k projektu Infra PhD 
5. Vyjádření AS k akreditačním spisům nových profesních programů 
6. Projednání a schvalování Výroční zprávy AVU o činnosti za rok 2022 
7. Změna a rozšíření Ateliéru přípravného studia na “modul dovedností”  
8. Informace vedení  
    - ALMA 
    - Veletržní 
    - Různé 
9. Různé 
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Průběh zasedání 
 
Ad 2. Schválení programu 
Senátoři a senátorky s předstihem obdrželi návrh programu spolu s podkladovými materiály. 
K navrženému programu byly vzneseny dva náměty, T. Vaněk a H. Hůrka požádali o 
následující úpravu a doplnění programu v bodě 4. (kurzívou a podtrženo): 
 
Změna navrženého programu 
  
1. Zahájení  
2. Schválení programu zasedání  
3. Schválení zápisu ze zasedání 3.5 a mimořádného zasedání 9.5  
4. Podněty senátorek a senátorů  
- Informace předsedkyně AS z Výjezdního zasedaní FPAS  
- Studentská komora AS: Pronájem ateliérů v průběhu letních měsíců  
- T.Vaněk: požádání o informace k projektu Infra PhD  
- H. Hůrka: iniciativa hodina pravdy  
5. Vyjádření AS k akreditačním spisům nových profesních programů  
6. Projednání a schvalování Výroční zprávy AVU o činnosti za rok 2022  
7. Změna a rozšíření Ateliéru přípravného studia na “modul dovedností”   
8. Informace vedení   
- ALMA  
- Veletržní  
- Různé  
9. Různé  
 
 Místopředsedkyně senátu D. Václavíková vyzvala senát k hlasování o schválení úpravy 
programu. 
 
Hlasování: 15 ano (jednomyslné) 
Závěr: Program zasedání AS 7.6.2023 byl schválen s navrženými úpravami. 
 

Ad 3. Schválení zápisů ze zasedání z 3.5.2023 a mimořádného zasedání z 9.5.2023 
 
Místopředsedkyně senátu D. Václavíková vyzvala následně senát k hlasování o schválení 
zápisů. 
 
Hlasování o schválení zápisu ze zasedání dne 3.5.2023 
14 ano, 1 se zdržel 
Závěr: AS schválil zápis ze 3.5.2023 
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Hlasování o schválení zápisu z mimořádného zasedání dne 9.5.2023 
15 ano 
 Závěr: AS schválil zápis z mimořádného zasedání z 9.5.2023. 
 
 
Ad 4. Podněty senátorek a senátorů  
 
Informace předsedkyně AS z Výjezdního zasedaní FPAS  
Předsedkyně senátu poinformovala senát o své účasti na výjezdním zasedání Předsednictva 
Rady vysokých škol a Fóra předsedů akademických senátů vysokých škol ve dnech 18. – 19. 
května 2023, zasedání hostila Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích. Na jednání Fóra 
předsedů akademických senátů vysokých škol byla diskutována důležitá témata, jako je 
například novelizace zákona o vysokých školách, akademická samospráva a její úrovně, 
mzdové podmínky v terciárním vzdělávání a financování VŠ v kontextu nárůstu cen energií, 
dopadů inflace a demografického vývoje.  
Poinformovala senát, že se dohodla s rektorkou na své účasti při poradách vedení (na 
zasedání vyplynulo, že na všech ostatních VŠ jsou předsedové a předsedkyně automaticky 
zváni/y na porady vedení a vedení AVU toto v případě předsedkyně N. Timkové dosud 
nečinilo).  
 
 
Studentská komora AS: Pronájem ateliérů v průběhu letních měsíců  
SK požaduje od vedení vysvětlení rozhodnutí o pronájmu ateliérů na AVU studujícím během 
letních prázdnin, a to za částku 2.500 Kč za studentku/studenta. SK takový krok považuje za 
diskriminační a předložila k prošetření Antidiskriminační platformě. 
 
 

Studentská komora: iniciativa Hodina pravdy  
H. Hůrka poreferoval o kritice ze strany AS JAMU, který vyčítá, že se akademické senáty AVU 
a UMPRUM jako jediné nepřipojily k výzvě protestní iniciativy Hodina pravdy, jež požaduje 
důstojné podmínky pro univerzitní výuku humanitních a společenských věd.  
Akademické senáty ostatních fakult totiž podpořily požadavky na důstojné ohodnocení 
akademické práce, které byly předneseny a dostatečně medializovány během protestních 
akcí na Den učitelů 28. března a které byly také součástí petice předané v dubnu MŠMT a v 
kopii předsedovi vlády. AS AVU o možnosti zapojení se nemělo informace, H. Hůrka zjistí 
podmínky připojení se k další výzvě. T. Pospiszyl toto považuje za velmi důležitý krok. 
 
 

 

https://hodinapravdy.cz/prohlaseni-k-ohlasum-protestni-akce-na-den-ucitelu/
https://hodinapravdy.cz/prohlaseni-k-ohlasum-protestni-akce-na-den-ucitelu/
https://hodinapravdy.cz/akademicka-delegace-predala-21-4-msmt-petici-za-dustojne-mzdy-na-vysokych-skolach/
https://hodinapravdy.cz/akademicka-delegace-predala-21-4-msmt-petici-za-dustojne-mzdy-na-vysokych-skolach/
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Ad 5. Vyjádření AS k akreditačním spisům nových profesních programů  
Senát před zasedáním obdržel návrhy akreditačních spisů nových profesních programů AVU. 
 
T. Svoboda jako garant nového profesního programu „Umění a současné technologie“ 
poinformoval senát, že do 14 dnů bude návrh akreditace podán NAÚ a předal slovo Václavu 
Janoščíkovi, aby stručně představil koncepci tohoto 2- letého magisterského profesního 
programu.  
V. Janoščík popsal hlavní charakteristiky -  jedná se o profesní program, jehož absolventi 
získají expertní dovednosti v oblasti 3D technologií (tisk, skenování, modelování pomocí AI 
atd.). Způsob výuky bude modulární, počítá se cca se 4 studujícími na ročník. AVU bude 
spolupracovat s jinými institucemi (NFA, NM), ale i se soukromým sektorem (např. v oblasti 
herního developmentu). Realizace programu je zaštítěna projektem NPO. Prostory pro výuku 
– 3 D pracoviště na hlavní budově plus v jednání je objekt Veletržní. 
T. Svoboda zdůraznil, že přínosem pro AVU je dovybavení školy moderními technologiemi, 
které si škola nemusí hradit z vlastních zdrojů (nákup jde z prostředků grantu NPO). 
 
 

Druhý profesní program – „Restaurování moderních uměleckých děl z netradičních materiálů.” 
“ představil stručně T. Pospiszyl místo nepřítomného garanta A. Pokorného.  Jedná se o 5-
letý magisterský profesní program RŠS ve spolupráci s VŠCHT., též hrazeno z NPO. Prostory 
k výuce – MG (prostor v MG, který je prozatímně vyhrazen pro archív AVU) a prostory na 
VŠCHT, další možnost je využít i prostory ve Veletržní. V prvním ročníku se počítá s cca 3 
studujícími. Součástí přijímacího testu budou i základní znalosti z chemie a talentová 
zkouška. Tento program souvisí i s teorií restaurování (důležitá je zejména preventivní péče 
uměleckých děl z takových materiálů, zhotovování replik atd.). 
 
 
Ad 6. Projednání a schvalování Výroční zprávy AVU o činnosti za rok 2022  
Rektorka a kvestor odprezentovali návrh znění následujících dokumentů, které byly 
předloženy senátu před tímto zasedáním: 

• Výroční zpráva AVU o činnosti za rok 2022 
• tabulková příloha Výroční zprávy AVU o činnosti za rok 2022 
• Výroční zpráva AVU o hospodaření za rok 2022 
• Tabulková příloha Výroční zprávy AVU o hospodaření za rok 22 
• Zprávu auditora o ověření účetní závěrky 

 
Po odprezentování vznesl senát následující připomínky pouze k VZ o činnosti za rok 2022, 
k VZ o hospodaření za rok 2022 senát připomínky neměl. 
 
 

https://avupraha.sharepoint.com/:f:/s/ASAVU/EimD9oHxBNdAoURuPi2h9VgB89g_bacygodQ3JS2YTfKMA?e=bJtqTp
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1/ Organigram AVU 
Za zásadní považuje senát to, že tato prezentovaná změna organizační struktury školy nebyla 
v průběhu roku 2022 ani v roce 2023 rektorkou předložena senátu k projednání.  
Ve schématu se objevují nově pojmenované prorektorské pozice a změněn seznam 
pracovišť, které pod ně dříve spadaly. Správní rada je chybně uvedena jako nejvyšší orgán, 
další změny jsou z hlediska senátu také chybně znázorněny (pozice v gesci kancléřky). 
T. Vaněk poukázal na důležitou povinnost rektorky AVU, chystané změny v organizační 
struktuře projednávat se senátem, stejně jako na fakt, že dlouhodobě rozhodnutí vedení o 
změnách v organizaci AVU se dějí bez předchozích projednání se senátem, vedení je 
zapracovává opožděně a často až po výzvě senátu.  
Senát požaduje od vedení organigram přepracovat formou vložení organizačního schématu 
školy platného v roce 2021 a upravením názvů prorektorských pozic. 
Žádá vedení na první zasedání senátu na podzim 2023 předložit nový návrh organizační 
struktury AVU k projednání senátem. 
 
 
 
 
2/K těmto bodům měl senát pouze komentáře a žádá o dovysvětlení 
 

- Úvod s názvem „AVU v roce 22“ – chybí zmínka o významu hlavního poslání AVU ve 
vztahu k výuce a studiu volného umění, restaurování a architektuře 

 
- Str. 6 – výrok AVU neměla do roku 2022 rozhodnutí o nové koncepci, jak na končící 

programy navázat – tento výrok považuje T. Vaněk a D. Zahoranský za alibistický. 
Bývalé vedení toto projednávalo s pedagogy napříč školou v rámci projektu Rozpravy: 
Jak učit umění na AVU – výsledky byly předány nové rektorce a vedení AVU, které 
však od té doby nepředložilo žádnou vlastní koncepci, jak na končící programy 
navázat. 
 

- Zprávy o informovanosti akademické obce – D. Zahoranský podotkl, že rektorka 
v roce 2022 nevyužívala setkání s akademickou obci, ani je neorganizovala. 

 
- Strana 13 - Chybí složení Disciplinární komise do června 2022 a od června 2022 

v tomto složení 
 

- Vznik GRID - nebylo dopředu se senátem projednáno 
 

- Využití objektu ve Veletržní - chybí informace o přípravě koncepce 
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- K NPO projektů: „ZA/Žít umění a město“ – vysvětlit o co jedná 
 

- Strana 59 - University Leaders in SGD – vysvětlit čeho se týká 
 

- Strana 85 - chybně uvedení studující INT1-INT2 
 

- Chyby a překlepy v dokumentu - např. pan kvestor je uveden jako auditor 
 

- Rozdílnost v grafice a stylu VZoČ a VZoH.   
 

- Závěr - chybí 
 
 
Předsedkyně senátu D. Václavíková na základě výše uvedených připomínek a jejich 
projednání přistoupila k hlasování o neschválení předložených návrhů VZoČ za rok 2022 a 
VZoH za rok 2022. 
 
Hlasování o neschválení předložených návrhů VZoČ za rok 2022 a VZoH za rok 2022 
13 ano, 1 se zdržel 
 Závěr: AS neschválil předložené návrhy VZoČ za rok 2022 a VZoH za rok 2022. 
 
Ad 7. Změna a rozšíření Ateliéru přípravného studia na “moduly dovedností”  
Prorektorka J. Bernartová odprezentovala změny, které vedení chystá v rámci transformace 
výuky předmětů Ateliér přípravného studia  - malířská a sochařská přípravka a předmětu 
Večerní kreslení. Dle J. Bernartové se tyto předměty zruší a nahradí je nové předměty, jež 
budou mít formu modulů dovedností. Cílem je zpřístupnit tyto předměty (dovednosti) všem 
studentům prvních i druhých ročníků, což dosud nebylo z kapacitních důvodů možné. Dále 
vysvětlila, že se začátkem výuky se uvažuje o rozšíření i o další dovednosti napříč celou 
školou/všemi ročníky. Stávající první ročníky si budou nově moci zapsat některý z předmětů: 
Modul dovedností I - kresba (posun ze stávajícího Večerního kreslení) 
Modul dovedností II - malba 
Modul dovedností III - modelování 
 
Předmět modul dovedností bude nyní povinný či volitelný podle specializace. Předmět bude 
hodnocen vyučující/m. Předmět nebude "zasahovat" do ateliérové výuky. Bude vypsáno 
výběrové řízení na výuku těchto modulů dovedností. 
 
T. Vaněk: o zrušení předmětů, respektive o jejich vyřazení ze studijního programu musí být 
senát předem informován a vedení mu takový návrh musí předložit k projednání. To samé 
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platí o konkurzech – doporučuje ověřit právní analýzou, zda je vedení může vyhlašovat 
v situaci, která nebyla odsouhlasena senátem. 
J. Bernartová se omluvila za nepřesné použití termínu a dovysvětlila, že se jedná v zásadě o 
transformaci původních předmětů a nikoli o jejich zrušení. 
 
Následovala diskuze.  
Ze strany senátu padaly dotazy na prorektorku ohledně prostorových kapacit (J. Kracík, T. 
Popova). J. Bernartová odpověděla, že bude využitý celý objekt v ul. Jana Zajíce. 
Senát vidí problematicky rozpočet vzhledem k tomu, že se v tomto případě jedná o de facto 
rozdělení ateliéru (T. Otoupal). T. Vaněk vidí nutnost restrukturalizace v tomto ohledu za 
nutnost. D Zahoranský vidí absenci modulu dovedností pro obory intermédií a nových médií. 
J. Kracík kritizuje postup vedení, že s nimi tuto změnu nekonzultovalo. 
 
Ad 4. Podněty senátorek a senátorů  
Dále senát vedl s vedením diskuzi k bodu č. 4 programu zasedání – pronájem ateliérů 
studujícím během letních prázdnin, kdy požadoval po vedení argumentaci pro toto 
rozhodnutí. Vedení argumentovalo zvýšenými náklady na provoz, částku navíc považuje za 
symbolickou. Vysvětluje, že tímto krokem škola zjistí, jaký je zájem studujících navštěvovat 
školu o prázdninách. H. Hůrka oponuje, že takový krok naopak nepomůže zjistit nic, protože 
studující nebudou ochotni tento poplatek ze svých peněz hradit.  
Rektorka vysvětlila, že se jedná o návrh.  
Senát požaduje takový návrh za nepřijatelný, studující by měli mít možnost navštěvovat 
školu během prázdnin zcela zdarma a vyřešit by se jejich přístup do budovy dal zcela 
standardně na základě podané žádosti, jak tomu je na jiných uměleckých vysokých školách 
(kvestor je stejného názoru). Za nejdůležitější považuje senát optimálně nastavit zejména 
otevírací dobu školy. Navíc vedení k takovému rozhodnutí mělo mít předem data od 
studujících, jakého názoru jsou oni. D. Zahoranský byl požádán rektorkou, aby jako garant 
pro obor volné umění zajistil spolu s ostatním garanty (A. Pokorný – REST, prof. Šik – ARCH) 
do 14 dnů od tohoto zasedání tento průzkum mezi studujícími.  
Senát žádá vedení, aby do příštího zasedání předložilo změněný návrh ohledně letního 
provozu školy, s čímž rektorka souhlasila. 
 
 
Vzhledem k tomu, že se v průběhu zasedání z časových důvodů nestihly projednat všechny 
body programu, místopředsedkyně senátu rozhodla zařadit je na příští mimořádné zasedání 
senátu, o jehož termínu následně vyhlásila hlasování: Navržen byl termín 20.6.2023 v 9:30 
hod. v aule. 
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Hlasování: 
15 ano 
Závěr: AS AVU schválil termín mimořádného zasedání na úterý 20.6.2023 od 9:30 v aule AVU. 
 
 
 
 
Příští zasedání AS: 
 
Příští zasedání AS je mimořádné a je zatím naplánováno na úterý 20.6.2023 od 9:30 v aule 
AVU. 
 

Zapsala Lucie Pesrová 20.6.2023 


